



Voprosy istorii estestvoznaniia i tekhniki. 2013-2024

ISSN 0205--9606

URL - <http://vietmag.org>

All right reserved

Issue 2 Volume 34. 2013

NEW BIOGRAPHICAL INFORMATION ABOUT M. V. LOMONOSOV FROM THE COLLECTIONS OF THE STATE HISTORICAL ARCHIVE IN ST. PETERSBURG

N. Osokina

Abstract

The author undertook a thorough review of two 18th-century parish registers that were expected to contain information related to M. V. Lomonosov and his relatives. The newly found documentary evidence helps correct or verify some biographical details of Lomonosov's family life. In particular, it confirms that his wife, her daughter, and her other relatives arrived in St. Petersburg no earlier than 1747, rather than 1743.

Keywords list (en):

Date of publication: 01.04.2013

Citation link:

Osokina N. NEW BIOGRAPHICAL INFORMATION ABOUT M. V. LOMONOSOV FROM THE COLLECTIONS OF THE STATE HISTORICAL ARCHIVE IN ST. PETERSBURG // Voprosy istorii estestvoznaniia i tekhniki. – 2013. – V. 34. – Issue 2 C. 110-115 . URL: <https://vietmag.org/s0205-96060000616-4-1-ru-314/>

НОВОЕ О ЖИЗНИ М. В. ЛОМОНОСОВА (ПО МАТЕРИАЛАМ ЦЕНТРАЛЬНОГО ГОСУДАРСТВЕННОГО ИСТОРИЧЕСКОГО АРХИВА САНКТ-ПЕТЕРБУРГА)

Осокина Н. Н.

Аннотация

В статье приведены результаты проведенного автором тотального просмотра приходских книг двух церквей, к приходам которых мог принадлежать М. В. Ломоносов, хранящихся в Центральном государственном историческом архиве Санкт-Петербурга. В ходе этой работы удалось обнаружить некоторые новые сведения о Ломоносове и его семье и, в частности, подтвердить версию немецкого исследователя В. Экхардта о том, что жена Ломоносова со своим братом и дочерью приехали в Санкт-Петербург не в 1743-м, а не ранее 1747 г.

Ключевые слова: М. В. Ломоносов, Е. Цильх, В. Л. Лебедев, ЦГИА СПб, метрические книги, церковь Благовещения Пресвятой Богородицы

Дата публикации: 01.04.2013

Ссылка для цитирования:

Осокина Н. Н. НОВОЕ О ЖИЗНИ М. В. ЛОМОНОСОВА (ПО МАТЕРИАЛАМ ЦЕНТРАЛЬНОГО ГОСУДАРСТВЕННОГО ИСТОРИЧЕСКОГО АРХИВА САНКТ-ПЕТЕРБУРГА) // Вопросы истории естествознания и техники. – 2013. – Т. 34. – №2 С. 110-115 . URL: <https://vietmag.org/s0205-96060000616-4-1-ru-314/>